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Správa zo zasadnutia 
Európskej štandardnej komisie  pre hydinu  

EE (ESKG)  
 

16 - 17.9.2016   Sursee/ CH    

 

 

 

V poradí tretie  zasadnutie Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE v roku 2016, sa 

konalo v Sursee vo Švajčiarsku  v rámci konania medzinárodného školenia posudzovateľov . 

Prítomných členov ESKG privítal na domácej pôde predseda ESKG Urs Lochmann  a zahájil 

jednanie  ESKG s veľmi obšírnym programom . 

 

2.Na zasadnutí boli prítomný :Urs Lochmann, Andy Verelst ,Dietmar Kleditsch,Mischel 

Bovet,J.C.Periquet,Kresimir Safundzic, Peter Žuffa, .,Klaas van der Hoeck a Ulrich 

Freiberger ,ktorý odovzdal pozdravy od. R Mockel  .  W. Littau sa  ospravedlnil zo začiatku  

jednania  s dôvodu jednaní ohľadne Europskej výstavy 2018. Rokovanie pokračovalo podľa 

avizovaného programu  

 

3. Komisia sa venovala navrhovaným  zmenám a doplnkom a doplnkov štandardov ,ktoré 

navrhuje BZA ( štandardná komisia BDRG)  v štandarde pre Európu .. Jednotlivé návrhy  boli 

prediskutované a následne budú  pripravené pre publikovanie v ďalšom dodatku štandardu. 

Zmeny sa týkali úprav a spresnenia  v niektorých pozíciách plemenných znakov ,alebo 

spresnenia  v popise farebných rázov :   u  Gazdovských kačíc, Francúzskych Ruánskych 

kačíc, Krátkonožiek, Antwerpských bradáčoch ,Ukellských bradáčoch, zdrobnelých 

Orpingtonkách ,zdr.Hollandských chocholatých,a zdr. Sulmtáliek .   

 

4. Japonské prepelice .Komisia sa zaoberala  situáciou 

okolo japonských nosných prepelíc . Štandard je 

schváleny ,  ešte sa pracuje na dopracovaní  farebných 

rázov . Ďalšie farebné rázy  budú predložené do  

zasadnutia v marci 2017, kde bude téma  uzavretá . 

Podľa informácie BZA v Nemecku boli zatiaľ oficiálne 

uznané divoké a žlto divoké .  

 



Zasadnutie ESKG  Sursee /CH   16 a 17.9.2016    © Žuffa Peter  2 

5. Farebné rázy . Andy Verelst informoval o ďalších prácach na table farebných rázoch a ich 

zjednotenému (názvosloviu) vo všetkých krajinách . Bohužial stále niektoré krajiny svoju 

povinnosť nesplnili, čo je na  ich škodu . 

 

6. Komisia sa zaoberala  štandardom Tulských bojových 

husí, ktoré sa rozširujú po Európe z rôznych zdrojov a v 

„rôznej kvalite“  ,ktoré sú mnohokrát    krížencami  s 

husou Komogorskou . Problematická je  hlavne 

hmotnosť  ,poloha krídiel a tvar zobáka .Komisia  na 

základe podkladov  z VOLP a oficiálnych   štandardov  

z Ruska spracovala návrh Europskeho štandardu  oboch 

plemien (Tulskej husi i  Komogorskej husi)  . Pripravené verzie budú zaslané na verifikáciu . 

Zároveň bolo ukončený finálny  štandard Cholmogorskej husi. 

 

7. Komisia sa zaoberala  finalizáciou  štandardu plemena 

Madagaskarská bojovníčka .Po niekoľko ročnej diskusii, 

preverovaniach a porovnávaniach v  populáciách  vo 

viacerých krajinách bola ukončená verzia  štandardu 

tohto zaujímavého  plemena,ktoré bolo v Europe 

prestavené už na výstave v Gente v roku 1895 .  Komisia 

počas príprav pracovala s verziou  štandardu  

pripraveného z Francúzskej strany ,kde  populácia tohto 

plemena  najviac zodpovedá ako  historickému štandardu,tak i popisom a dokumentácii 

z Madagaskaru  . Štandard bol  na základe výsledkov schválený Po gramatickej úprave bude 

D,A,F verzia pripravená na publikovanie . 

 

 8. ESKG sa venovala spresneniu farebných rázov 

Satsumadori .V štandarde pre Európu  sú uznané  rázy : 

divo hnedá   , biela a striebrodivosfarbená.  Tieto rázy sú  

však z odchýlkami u niektorých rázoch  

U sliepok  pri striebrodivosfarbenej a divohnedej  nie je 

popis  úplne zhodný ako u iných plemien .Problematická 

je  farba krytu a farba na prsiach . V nasledujúcej sezóne 

preto musíme tieto rázy preveriť  u viacerých chovateľov a vo viacerých krajinách  . 
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9.Komisia sa zaoberala ďalšími štandardami moriek 

z Talianska a to konkrétne  Talianskou čiernou morkou , 

Talianskou bronzovou morkou a Morka Euganeisa (obr) . 

Predložené štandardy všetkých troch plemien boli na 

základe predložených materiálov aa na základe preverovania 

schválené . 

 

10. Rôzne:  

 Dr Verelst informoval , že od roku 2017 nabieha i jeho „konzervatívne Belgicko“ na 

Europsky systém posudzovania .  

 

 U.Freiberger informoval  o korenšpodencii BZA s niektorými klubmi v Nemecku ohľadne 

problematiky  vyššieho počtu  ručných letiek. V priebehu min posledných  3 rokov  bola 

avizovaná problematika s vyšším počtom ručných letiek ako 10+10  u  kúr a zdrobnených 

kúr. V  tejto súvislosti ako vieme ,bolo vydané i   usmernenie ESKG k posúdeniu tejto 

anomálie. ( max 95 bodov)Niektoré nemecké kluby (konkre klub Araukan) sa „zobudili „ 

a po zisteniach situácie zrazu žiadajú BZA BDRG od odstúpenia z tohto usmernenia . 

Odôvodnujú to tým, že počas sezony zistili túto anomáliu u dosť vysokého percenta 

populácie  Ako v diskusii povedal  W.Littau tu by museli súhlasiť i kluby s viacerých 

zemí ,nielen Nemecké . 

 

 Komisia sa  dohodla na termíne ďalšieho zasadnutia ESKG ,ktoré bude  10-12.3.2017 vo 

Fernwalde /D.. Predbežné témy budú :ďalšie štandardy, kačice,husy,morky v EE 

štandarde,  ,Uznávacie procesy v krajinách , Sandžacký spevák . 

 

 Klass van der Hoeck informoval o termíne konania budúcoročného školenia 

posudzovateľov ,ktoré bude  15-17 septembra  v Holandsku v mestečku DOORN. 

 

 Komisia sa  dohodla na témach budúcoročného školenia posudzovateľov ,ktoré bude  15-

17 septembra  v Holandsku .Ide hlavne o Holandské plemená  : Témami budú plemná : 

Breda ,Soví bradáčí,Brabantka,Frízska kura,Gronigerská kura ,Východofrízska čajka, 

a Orig Wyandotka . 

 

 V nasledujúcich rokoch budú školenia  2018  v Dánsku ,2019 v Rakúsku  .  
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11. Záver :  

Program rokovania komise bol opäť dosť obšírny . Vďaka tomu že   máme podklady včas 

máme čas na dôkladnú domácu prípravu  a o to, sú naše rokovania  úspešnejšie  . Mnohokrát 

však je nutná  konfrontácia a debata ku konkretnemu bodu alebo plemenu  zaberá i niekoľko 

desiatok minút nejeden krát cez hodinu . Tu je nutné podotknúť , že jednania komisie počas 

medzinárodného školenia sú samozrejme až po niekolkohodinovom školení ,čo dáva členom 

komisie tiež dosť zabrať I tieto rokovania boli ukončené  prvý den rokovania  v piatok  o 

23.10 .hod a druhý deň rokovania bol v sobotu po ukončení školenia  a skončilo o 23.15 hod.  

I keď je už poznať únava  výsledok rokovaní  nám vždy na koniec prinesie úľavu  a radosť 

z dobrého a plodného rokovania ktoré bude  prospešné chovateľstvu v Europe a jeho 

výsledkom bude  Europsky štandard hydiny a zosúladenie  posudzovateľského systému . 

Rokovanie ESKG ukončil jej predseda Urs Lochmann, poďakoval členom komisie za  

dôkladnú domácu prípravu a výborné, vecné a plodné rokovanie .Poprial členom  úspešný 

zbytok školenia a úspešnú výstavnú sezónu.   

 

Správu spracoval     Žuffa Peter   

zástupca ČSCH a SZCH pri EE 

 člen europskej štandardnej komisie pre hydinu EE  


